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1. Uvod 

U razdoblju od 01. siječnja 2014. godine do 30.lipnja 2014. godine gradonačelnik je sukladno 

odredbama Zakona o lokalnoj i područnoj (regionalnoj) samoupravi i Statutu Grada Ploča 

obavljao poslove u okviru svojih nadležnosti, od donošenja odluka, utvrđivanja prijedloga 

odluka o kojima je raspravljalo i odlučivalo Gradsko vijeće, do izvršavanja donesenih odluka i 

zaključaka. Gradonačelnik je donio niz odluka iz različitog područja djelovanja, a koje se odnose 

na obavljanje njegove izvršne funkcije, kao što su usmjeravanje rada upravnih tijela i nadzor 

rada istih, upravljane nekretninama i pokretninama u vlasništvu Grada, kao i upravljanje 

prihodima i rashodima u skladu sa zakonima i Statutom. 

U ovom izvještajnom razdoblju  izvršen je niz aktivnosti i sastanaka od strane gradonačelnika, 

njegovih zamjenika, te djelatnika gradske uprave s predstavnicima ministarstava, javnih 

poduzeća, gospodarstvenicima, predstavnicima udruga, športskih klubova i samim građanima, a 

sve u cilju unaprijeđenja života na području grada Ploča. 

 

2. Izvršenje proračuna i stanje u gospodarstvu 

S obzirom da se radi o prvoj polovici godine, koja je zbog same procedure i pripreme planova na 

realizaciji projekata u okviru ove proračunske godine, u pravilu „siromašnija“ izvođenjem 

radova (detaljna razrada svih aktivnosti se nalazi u izvršenju proračuna za razdoblje od 01. 

siječnja do 30. lipnja 2014. godine) u ovom izvješću ću se osvrniti na teme koje su bile u fokusu 

zanimanja pločanske javnosti i kojima se bavila gradska uprava, kao i ja osobno. Ipak, najvažniji 

dokument koji omogućuje funkcioniranje Grada je proračun pa ću u kratkim crtama iznijeti 

stanje proračuna Grada Ploča u ovom izvještajnom razdoblju. Prihodi proračuna za prvo 

polugodište 2014. godine ostvareni su u iznosu od 9.077.794,40 kuna ili 27,13% u odnosu na 

planirane prihode u tekućoj godini. S ovakvom realizacijom proračuna nismo zadovoljni, ali 

očekujemo u drugom dijelu proračunske godine bolji financijski rezultat na prihodovnoj strani. 

Razlog zašto su proračunski prihodi u odnosu na plan proračuna ostvareni u nižem iznosu 

temelje se prvenstveno na činjenici da je u prvih šest mjeseci izostao prihod od prodaje 

nefinancijske imovine (zemljišta) koji su planirani u iznosu od 5.500.000,00 kn, kao i 

komunalnog doprinosa koji je ostvaren u iznosu od 98.603,19 kn ili svega 2,9% u odnosu na 

planiranih 3.400.000,00 kn. Nažalost, trenutna situacija u gospodarstvu RH je takva da su 

investicije praktično zamrle, što se vidi iz podataka o kontinuiranom padu BDP-a,a slijedom 

navedenog nije bilo potražnje za zemljištem u Poduzetničkoj zoni Vranjak. Isto tako, vrlo nizak 

postotak ostvarenja prihoda od komunalnog doprinosa potvrđuje ovu tezu jer nema ulaganja u 

nove objekte, kako u gospodarstvu tako i u smislu investicija u stambene objekte. Grad Ploče će 

morati razmisliti o sniženju cijena zemljišta u Poduzetničkoj zoni Vranjak jer trenutno ista nisu 



konkurentna cijenama zemljišta u poduzetničkim zonama u okruženju. Iako, smo prilikom 

donošenja Proračuna za 2014. godinu „srezali“ brojne stavke ovakav rezultat prilikom 

polugodišnjeg izvršenja proračuna navodi da će rebalans proračuna biti nužan u što skorijem 

roku. Rashodi poslovanja u odnosu na prihode poslovanja su veći za 1.782.370,55 kn i realizirani 

su u ukupnom iznosu od 10.860.164,95 kn ili 32,46% od ukupno planiranih godišnjih rashoda. 

Manjak u proračunu i svojevrsni problem nam predstavlja činjenica da smo u navedenom 

periodu imali značajne izdatke u rashode za nabavu nefinancijske imovine ( 2.151.741,14 kn ), a 

da istovremeno nismo osigurali prihode od prodaje nefinancijske imovine. Praktično smo iz 

tekućeg poslovanja financirali ulaganja u komunalnu infrastrukturu što je poželjno, ali s obzirom 

na strukturu proračunskih prihoda Grada dugoročno neizdrživo. U cijelom tom periodu treba 

naglasiti da su transferi proračunskim korisnicima funkcionirali relativno uredno i da nisu 

dovedeni u pitanje, iako je zbog navedenih razloga trebalo uložiti maksimalne napore kako 

solventnost Grada ne bi došla u pitanje. Prema izvršenim analizama proračun za 2014. godinu je 

rezultat je nastavka negativnog trenda stanja u gospodarstvu na području Republike Hrvatske 

kao i Grada Ploča. Potvrda ove teze je analiza poreznih prihoda, posebno poreza na dohodak 

koji je ostvaren u iznosu 3.868.844,39 kuna ili 40,07% u odnosu na planirane prihode, ali treba 

napomenuti da je izvršen povrat ovog poreza u iznosu od 816.114,56 kn (planirano 800.000,00 

kn), iako je Izmjenama zakona o porezu na dohodak iz srpnja 2010. godine ukinuta većina 

poreznih olakšica temeljem kojih se ostvarivalo pravo na povrat  preplaćenog poreza na 

dohodak. Najave novih izmjena zakona o porezu na dohodak dodatno će smanjiti prihode u 

gradskom proračunu čime Vlada RH dovodi u pitanje funkcioniranje cjelokupne lokalne 

samouprave u RH, te nastavlja s politikom decentralizacije obveza (rashoda), ali ne i 

decentralizacije prava (prihoda). Nadam se da će u skorom roku biti realizirane najavljene 

investicije na lučkom području (Top logistics, BIOM itd.), kao i na gradskom području 

(ex.Brodometal) što bi rezultiralo novim zaposlenjima, a samim tim i povećalo proračunske 

prihode. Što se tiče podataka o stanju na tržištu rada na području Grada Ploča za ovo izvještajno 

razdoblje mogu konstatirati da, s obzirom na sve prethodno navedeno, stanje je prema 

podacima Hrvatskog zavoda za zapošljavanje relativno dobro. Naime, krajem lipnja 2014. 

godine broj evidentiranih nezaposlenih osoba je 664 ili 2% više nego krajem lipnja 2013. godine 

(651 osoba). Primjerice, na razini DNŽ broj nezaposlenih se povećao za 4,0% ( 6609 u lipnju 

2014.godine u odnosu na 6353 u lipnju 2013. godine) ili u susjednom nam Metkoviću za čak 

11,5% ( 2667 u lipnju 2014. godine u odnosu na 2391 u lipnju 2013. godine). Također je važno 

naglasiti da je u Pločama u lipnju 2014. godine zaposleno 146 osoba što je 3,5% više nego u 

lipnju 2013. godine. 

 

 



3. Ostale aktivnosti gradonačelnika i gradske uprave 

Gradonačelnik, njegovi zamjenici i predstavnici gradske uprave su održali niz radnih sastanaka i 

skupova s predstavnicima ministarstava, županije, javnih poduzeća, udruga, stranih delegacija 

te sukladno tome sudjelovali u realizaciji  projekata na području grada Ploča i DNŽ, kao i u 

organizaciji pojedinih aktivnosti u cilju unaprijeđenja i promocije Grada. U ovom izvještaju 

osvrnuti ću se u kratkim crtama na najznačajnije aktivnosti. 

S obzirom da sam u više navrata isticao kako je rješavanje imovinsko- pravnih odnosa na 

području grada prioritet ove gradske uprave nastavili smo s projektom katastarske izmjene na 

području Grada Ploča. Tehnički dio posla oko nove izmjere za k.o. Ploče je završen i sada 

predstoji postupak izrade nove zemljišne knjige. U više navrata smo apelirali kod Ministarstva 

pravosuđa da se ubrza postupak oblikovanja zemljišnih knjiga za k.o. Ploče te je načelno 

dogovoreno da će oblikovanje istih biti prioritet. Nažalost, na provođenje ovog procesa, osim 

kroz brojne požurnice i apele Grad Ploče nema direktni utjecaj te još uvijek čekamo jer 

Ministarstvo pravosuđa uistinu sporo realizira spomenute projekte na razini cijele Republike 

Hrvatske. Sukladno potpisanom ugovoru s Državnom geodetskom upravom i Geodetskim 

zavodom o izvođenju radova iz lipnja 2013. godine nastavili smo projektom katastarske izmjere 

na području Baćine i Peračkog Blata u što smo tijekom ovog izvještajnog razdoblja uložili 

541.025,40 kn. Smatram da je ovo najbolji poticaj i pločanskom gospodarstvu, obrtnicima i 

poljoprivrednicima koji će napokon završetkom ovog postupka uistinu biti vlasnici i upravljati 

svojom imovinom. Napominjem da smo prethodnih godina uložili preko 5.000.000,00 kn u 

katastarsku izmjeru te da je s ovim projektom Grad Ploče trebao krenuti znatno prije jer 

neriješeni imovinsko-pravni odnosi su najveća kočnica razvoju gospodarstva, kao i 

mogućnostima apliciranja za sredstva iz fondova EU. 

Nastavljen je proces izrade PPUG, kao strateškog dokumenta koji određuje budućnost grada 

Ploča te je održana prethodna javna rasprava. Dovršetak cjelokupnog procesa izrade novog 

PPUG očekuje se krajem 2014. godine. Kada govorimo o pripremi dokumentacije važno je 

istaknuti da smo pripremili cjelokupnu dokumentaciju za izgradnju novog Dječjeg vrtića u 

Pločama te istu aplicirali na natječaj u Ministarstvu znanosti, obrazovanja i športa na sredstva iz 

fondova EU. Nadam se kako će ovaj projekt prilikom evaluacije dobiti pozitivnu ocjenu čime bi 

se osigurala sredstva za izgradnju i dugoročno riješio problem adekvatnog smještaja djece i 

poboljšanja uvjeta u predškolskom odgoju. 

Nastavili smo s radovima na kapitalnom projektu ulaza u Rogotin točke s Jadranske magistrale, 

kao i uređenja obale i šetnice. Cjelokupna investicija iznosi preko 7.000.000,00 kn, a partneri u 

realizaciji ovog kapitalnog projekta su Hrvatske vode i Županijska uprava za ceste DNŽ. Nisam 

zadovoljan dinamikom izvođenja radova, a u ovom izvještajnom razdoblju je uloženo 

1.035.492,78 kn. 



Dan Grada Ploča obilježen je i ove godine nizom aktivnosti i manifestacija, prvenstveno u našoj 

crkvi Kraljice Neba i Zemlje gdje je blagoslovljen postavljeni mozaik. Održana je i svečana 

sjednica Gradskog vijeća na kojoj su dodijeljene Nagrade Grada gosp. Vladi Vrankiću (nagrada za 

životno djelo), gosp. Tihomiru Tolju i gosp. Nikši Žderiću (osobne nagrade za proteklu godinu) i 

Udruzi konopaša i konopašica Stablina-Čeveljuša (skupna nagrada za proteklu godinu). 

Završno euharistijsko slavlje u nedjelju na sam dan zaštitnice Župe bilo je posebno svečano. Uz 

don Petra Mikića, misu je vodio i don Mario Zelanović koji je u nadahnutoj propovijedi istaknuo 

potrebu očuvanja naših tradicionalnih vrijednosti, kao i opasnosti i izazove koje pred čovjeka 

stavlja moderno društvo. 

Naše brojne aktivnosti i kontakti s talijanskim partnerima rezultirale su potpisom Sporazuma o 

prijateljstvu i suradnji s Općinom Rodi di Garganico. Ovakav  vid suradnje uvelike će pomoći u 

prezentaciji grada Ploča i potencijalnim investitorima s tog područja, kao i nastavku aktivnosti 

na uvođenju brodske linije iz Italije za Ploče što bi značajno doprinjelo i razvoju turizma na 

području grada. 

Na kraju, ističem još još jednom nekorektan odnos Vlade RH prema jedinicama lokalne 

samouprave, a osobito prema Pločama.To se najbolje vidi iz ignorantskog odnosa niza javnih 

poduzeća koji djeluju na području našeg grada (HEP, HŽ, Hrvatske vode itd.), a ovom prilikom 

ističem potpuno neutemeljeno otpuštanje djelatnika HŽ Carga u Pločama koje je provedeno bez 

potrebne analize i bez informiranja jedinice lokalne samouprave o čemu sam pisao ministru 

gosp. Siniši Hajdašu- Dončiću. U više navrata sam ministrima pa i putem medija isticao problem 

nerješavanja statusa bivših vojnih objekata koji predstavljaju ruglo u samom centru grada, 

nerješavanje statusa državnog poljoprivrednog zemljišta koji na našem području koči dalji razvoj 

poljoprivredne proizvodnje, neinformiranje gradonačelnika i gradske uprave o projektima Vlade 

RH na području našeg grada koji su od životne važnosti za naše sugrađane, a ovom prilikom 

ističem potencijalnu izgradnju termoelektrane u Pločama jer inzistiram da na ovakvim 

projektima koji dugoročno određuju život na našem području moraju biti informirani svi žitelji 

grada Ploča.  
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